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Protokół Nr 19/2019 

z obrad XIX sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 28 lutego 2020 r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 18.30. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XIX  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską – Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Grażynę Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Panią Danutę Bielecką – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

Panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 12 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” została wybrana radna Teresa 

Krasucka kolejna z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco: 

1.   Otwarcie XIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołów z XVII i XVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Analiza kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i oddziałów  

      przedszkolnych. 

7.   Informacja o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2019 r. 

8.   Analiza działań i form promocji w Gminie Srokowo w 2019 r. 

9.   Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w gminie  

      Srokowo w 2019 r. oraz z dalszym ich funkcjonowaniem w roku 2020. 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

   10.1.  Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

            bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2020 roku. 

   10.2. Przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego  

            w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Solance. 

   10.3.  Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020- 

            2024. 

   10.4.  Zmiana budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

   10.5.  Przyjęcia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Srokowie oraz ustalenia  

            wysokości cen i opłat za korzystanie z Cmentarza Komunalnego w Srokowie. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad XIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski złożył wniosek o wprowadzenie zmiany 

polegającej na zdjęciu z porządku obrad z bloku uchwał punktu 10.5 - Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Srokowie oraz 

ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z Cmentarza Komunalnego                       

w Srokowie. Pan Wójt uzasadnił swój wniosek tym, że temat nie do końca został 

przeanalizowany podczas posiedzenia komisji, na której pojawiło się sporo propozycji 

zmian. Pan Wójt poprosił o przeniesienie tego tematu do pracy w komisjach                     

w marcu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o głosowanie nad 

zmianą porządku obrad polegającą zdjęciu z bloku uchwał punktu 10.5 - Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Srokowie oraz 

ustalenia wysokości cen i opłat za korzystanie z Cmentarza Komunalnego                         

w Srokowie, po czym poddał go pod głosowanie. 

 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie –12 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na zdjęciu                           

z porządku obrad punktu 10.5 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Srokowie oraz ustalenia 

wysokości cen i opłat za korzystanie z Cmentarza Komunalnego                            

w Srokowie. 

 

  

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1.   Otwarcie XIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołów z XVII i XVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Analiza kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i oddziałów  

      przedszkolnych. 

7.   Informacja o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2019 r. 

8.   Analiza działań i form promocji w Gminie Srokowo w 2019 r. 

9.   Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w gminie  

      Srokowo w 2019 r. oraz z dalszym ich funkcjonowaniem w roku 2020. 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

   10.1.  Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

            bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2020 roku. 

   10.2. Przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego  

            w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Solance. 

   10.3.  Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020- 

            2024. 

   10.4.  Zmiana budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad XIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił o głosowanie dotyczące 

przyjęcia porządku obrad po zmianach. 
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Rada Gminy Srokowo jednogłośnie –12 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła porządek obrad po zmianach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zamknął punkt 2 i przeszedł do 

realizacji punktu 3 porządku obrad. 

 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołów z XVII i XVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokoły                  

z  XVII sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 31 stycznia 2020 r. oraz z XVIII sesji Rady 

Gminy Srokowo z dnia 17 lutego były do wglądu w biurze Rady Gminy oraz zostały 

wyłożone na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik nr 5 i 6 do protokołu). 

Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołami, które wiernie 

odzwierciedlają przebieg dwóch ostatnich sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych 

czy mają uwagi lub wnioski do protokołu z XVII sesji Rady Gminy. Wobec braku 

zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z XVII sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 

31 stycznia 2020 r., podczas którego na sali obrad obecnych było 12 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XVII sesji jednogłośnie                      

i bez uwag  –  12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0 gł. „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał radnych czy mają uwagi 

lub wnioski do protokołu z XVII sesji rady Gminy Srokowo z dnia 17 lutego po czym 

poddał go pod głosowanie, podczas którego na sali obrad obecnych było 12 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XVIII sesji jednogłośnie                      

i bez uwag  –  12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0 gł. „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym czyli 

od 31 stycznia 2020 r. do dnia 27 lutego 2020 r. wydał 5 zarządzeń: 

1.Zarządzenie nr 11/2020 z dnia 11 lutego 2020 r. w sprawie rozstrzygnięcia 

otwartego konkursu ofert na wykonanie zadań publicznych Gminy Srokowo w 2020 r. 

przez organizacje pozarządowe oraz podmioty prowadzące działalność pożytku 

publicznego.   

2.Zarządzenie nr 12/2020 z dnia 12 lutego 2020 r. w sprawie zamiany nieruchomości 

położonej w obrębie Kałek. 

3.Zarządzenie nr 13/2020 z dnia 12 lutego 2020 r. w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym nieruchomości wraz               

z udziałem w gruncie, stanowiącym własność Gminy Srokowo. 

4.Zarządzenie nr 14/2020 z dnia 14 lutego 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 

Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w Urzędzie Gminy Srokowo. 

5.Zarządzenie nr 15/2020 z dnia 27 lutego 2020 r. w sprawie ogłoszenia konkursu na 

stanowisko urzędnicze w Referacie Finansowym w Urzędzie Gminy Srokowo. 

Ponadto w okresie międzysesyjnym  prowadzone były następujące 

działania: 

1. Pan Wójt uczestniczył  w spotkaniu z Sołtysami w sprawach bieżących. 

2. Pan Wójt uczestniczył  w spotkaniu Starosty z Wójtami i Burmistrzami w sprawach 

bieżących.  

3. Pan Wójt wziął udział w konferencji Centrum Usług Społecznych. Na dzień 

dzisiejszy GOPS w Srokowie przygotowuje wniosek, z którego możemy otrzymać                 

2,5 mln zł na realizację zadań prowadzonych przez okres dwóch lat. Nasza gmina 

przygotowuje się do tego projektu, ponieważ wszystko wskazuje na to, że w 

najbliższym czasie Centra Usług Społecznych będą obligatoryjne. Oznacza to, że w 

najbliższej przyszłości może dojść do sytuacji, iż obowiązek ich finansowania spocznie 

na gminach. Dlatego postanowiliśmy podjęcie starań o pozyskanie środków na ten 

cel. 

4. Uczestniczono w Zgromadzeniu MZMGO w Giżycku podczas którego (od dnia                  

1 kwietnia) została ustalona opłata w wysokości 27 zł za odbiór odpadów 

segregowanych od osoby. 

5. Pan Wójt uczestniczył w otwarciu Domu Samotnej Matki w Kętrzynie. 

6. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu poświęconemu budowie dróg o nawierzchni 

betonowej.   
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7. W Urzędzie Gminy odbyła się kontrola przeprowadzona w USC przez Warmińsko-

Mazurski Urząd Wojewódzki. Podpisany protokół jest pozytywny z trzema drobnymi 

uchybieniami, które zostały poprawione podczas trwania kontroli. 

8. Zakończono procedurę rejestracji Stowarzyszenia Samorządów Przygranicznych 

Warmii i Mazur. 

9. Podpisano porozumienie z mieszkańcem naszej gminy na zamianę gruntów, a akt 

notarialny będzie przygotowany ok. 18-20 marca. Zgodnie z podjętymi  wcześniej 

ustaleniami wynikało, że gmina powinna wypłacić właścicielowi gruntów kwotę 

prawie 3 tys. zł (wynikającą z wyceny) lecz mieszkaniec naszej gminy zrzekł się jej. 

Zamiana gruntów nastąpi na zasadzie równoważności i bez ponoszenia dodatkowych 

kosztów. 

10. Pan Wójt prowadził Zgromadzenie Związku Gmin „Barcja”. 

11. Uczestniczono w spotkaniu organizowanym przez Marszałka Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w sprawie funduszy unijnych. Przedstawiono informacje 

dotyczące projektów do których będzie można składać wnioski. 

12. Pan Wójt złożył wniosek do Przewodniczącego Rady Gminy o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej. 

13. Uczestniczono w spotkaniu w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie w sprawie 

organizacji robót publicznych i prac interwencyjnych. Otrzymamy możliwość 

zatrudnienia 20 osób na 3 miesiące z czego przez 2 miesiące będziemy otrzymywali 

środki z PUP, a przez miesiąc koszty poniesie gmina.   

14. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu w Starostwie, które dotyczyło realizacji 

obchodów 30-lecia samorządu.  

15. Podpisano akt notarialny na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy ul. Lipowej. 

16. Pan Wójt uczestniczył w posiedzeniu Rady Powiatowej Izb Rolniczych. 

17. Miało miejsce spotkanie z projektantem w sprawie dokumentacji na 

termomodernizację budynku GOK w Srokowie. 

18. Odbyło się spotkanie z kierownikiem Rejonu Dróg w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich w sprawie wniosku mieszkańców dotyczącego przestawienia 

oznakowania w Leśnym Rowie. Procedury zostały już uruchomione i w najbliższym 

czasie znak będzie przestawiony. 

19. Pan Wójt wykorzystał dwa dni urlopu wypoczynkowego. 

20. Podpisano umowy z organizacjami pozarządowymi na realizację zadań 

publicznych w 2020 roku. 
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21. Podpisano porozumienie z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim na dofinansowanie 

kształcenia młodocianych pracowników w wysokości 16 162 zł – zgodnie ze 

złożonymi wnioskami pracodawców. 

22. Uzgodniono z Marszałkiem, że wojewódzkie obchody „Dni Rodziny” odbędą się                  

w dniu 18 czerwca 2020 roku.      

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy do przedstawionej 

informacji radni mają pytania, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 4 i przystąpił 

do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zwróciła się z zapytaniem dotyczącym podwyżki cen za 

zagospodarowanie odpadów komunalnych. Radna poprosiła o wyjaśnienie podwyżki 

stawek opłat dla osób fizycznych oraz (zgodnie z uchwałą MZMGO) podwyżki stawek 

dla nieruchomości niezamieszkałych czyli dla sklepów, pensjonatów, firm itp.           

W podjętej przez MZMGO uchwale widnieje zapis, że stawki za jednorazowe 

opróżnienie pojemników są następujące: za pojemnik 1100 l – 215 zł, 360 l – 70 zł, 

240 l – 47 zł, 120 l – 23,50 zł.  W dalszej części uchwały mamy: „w przypadku 

odpadów komunalnych zbieranych w sposób selektywny, stawka za jednorazowe 

opróżnienie pojemnika obejmuje opróżnienie kompletu pojemników”. Czy z tego 

wynika, że właściciele nieruchomości niezamieszkałej deklarując segregację śmieci 

otrzymuje od MZMGO trzy pojemniki 1100 l, których jednorazowy koszt wywiezienia 

(trzech pojemników) wyniesie 215 zł?   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak. Poza tym nowa ustawa 

wprowadzająca totalne zamieszanie jeśli chodzi o gospodarkę odpadami, a ponadto 

w sposób nieuczciwy wdraża nowe zasady związane z ustalaniem odpłatności za 

odbiór odpadów. Ustalenie stawek i kosztów odbioru z terenów niezamieszkałych jest 

pewnego rodzaju wybiegiem ze strony Związku, ponieważ dokonano tylko zmiany 

poprzedniej uchwały. Oznacza to, że nie uchwalono nowego regulaminu z 

wprowadzeniem nowych zasad. Gdyby do tego doszło, mielibyśmy do czynienia z 

sytuacją następującą: ze środków zbieranych za odpady od mieszkańców należałoby 

dofinansowywać odbiór odpadów od przedsiębiorców. Dlatego Zgromadzenie podjęło 

decyzję o ustaleniu odpłatności na podstawie zmiany poprzedniej uchwały dotyczącej 

wysokości opłat, a z końcem bieżącego roku będziemy przygotowywali się do 

podjęcia uchwały w sprawie nowego regulaminu oraz wprowadzenia opłat według 

nowych zasad. Pan Wójt powiedział, że ze względu na sporą ilość błędów, które 

znajdują się w ustawie możemy spodziewać się w połowie roku jej nowelizacji dzięki 

czemu zostanie poprawiony system. Pan Wójt powiedział, że o wzroście wysokości 
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stawek za zagospodarowanie odpadami komunalnymi na 1 mieszkańca przesądziły 

następujące czynniki: wzrost opłaty marszałkowskiej ze 140 zł na 270 zł; 

restrykcyjne podejście do odpadów posiadających wartość kaloryczną przekraczającą 

6 MJ/kg, które muszą trafiać do spalarni, a frakcja palna jest odbierana w cenie ok. 

1000 zł za tonę (wcześniej ten koszt opiewał między 264 zł – 470 zł za tonę). 

Problemów związanych z gospodarką odpadową jest bardzo dużo, ale mamy 

nadzieję, że Ministerstwo w miarę szybko wprowadzi w życie odpowiednie zmiany. 

Radna Agnieszka Gajowniczek sprawdziła jak wygląda sytuacja w gminach 

niezrzeszonych w MZMGO. Radna wątpi, że nie zostały przełożone na gospodarstwa 

domowe koszty związane z odbiorem śmieci przez przedsiębiorców np. właścicieli 

hoteli (w Giżycku, w Węgorzewie i innych), którzy generują ogromne ilości śmieci, 

odpadów komunalnych. Radna uważa, że my (gospodarstwa domowe) poniesiemy 

koszty odpadów produkowanych przez firmy. Uzasadniła to tym, że jeśli firma 

produkuje np. trzy tony odpadów miesięcznie, to po rozłożeniu ich w trzy różne 

pojemniki w różnych trakcjach (zachowując segregację) i tak zapłaci 215 zł pomimo 

konieczności trzech przyjazdów po odpady. Miasto Kętrzyn przerzuciło obsługę 

przedsiębiorstw i firm na podmioty prywatne, które jako jedyne mogą podpisywać 

umowy z przedsiębiorcami na odbiór odpadów. Poza tym miasto Kętrzyn podjęło 

uchwałę, w której ustalono górne stawki i tak np. za segregowane śmieci płaci się 

270 zł za 1m3, a za niesegregowane 540 zł co sprawia, że opłaty te już są wyższe niż 

nasze. W Gminie Kętrzyn za pojemnik 1100 l firma miesięcznie zapłaci 296 zł brutto 

bez względu na to czy jest to jedna trakcja czy też są to odpady zmieszane,                     

a w przypadku np. 3 pojemników, kwotę 296 zł należy pomnożyć trzykrotnie – to 

również zostało zatwierdzone. W Gminie Barciany przedsiębiorca płaci za pojemnik 

1100 l - 117 zł (przy wywiezieniu odpadów nie rzadziej niż 2 razu w miesiącu) za plus 

18 zł miesięcznej dzierżawy za sam pojemnik. Odpady z Barcian są wywożone do 

Sękit z kosztem odbioru odpadów „na bramie” w wysokości ok. 680 zł. W dniu 

dzisiejszym rana dowiedziała się, że Burmistrz Kętrzyna w Olsztynie wynegocjował 

dla miasta Kętrzyna cenę „na bramie” w wysokości 440 zł. Radna zapytała: czy na 

pewno są monitorowane koszty jeśli chodzi o Spytkowo? Czy wszystko jest pod ścisłą 

kontrolą?     

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak. Pod koniec ubiegłego 

roku w MZMGO zaistniał problem dotyczący byłego już Zarządu i byłego Pana 

Prezesa, który widząc, że będzie odwołany sam złożył rezygnację z funkcji – 

wcześniej wykonując pewne ruchy powodujące bardzo poważny problem finansowy 

dla spółki. Były to podwyżki oraz nagrody dla wszystkich pracowników w wysokości 

ok. 350 tys. zł, na które nie stać było spółki. Przez Zarząd Związku są prowadzone 

analizy dotyczące pociągnięcia byłego Prezesa do odpowiedzialności, ale według 

prawników prawdopodobnie możemy nic nie odzyskać.    
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał w jaki sposób została 

wyliczona kwota 27 zł za odbiór odpadów komunalnych? Czy wyliczenia wykonała 

jakaś spółka?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że była przygotowana analiza. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że jeśli jest taka 

możliwość to chciałby tą analizę otrzymać. Czy cena zaproponowana przez spółkę 

różniła się od przyjętej przez Związek? 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Stanisław Kachniarz 

powiedział, że ma przy sobie uzasadnienie do projektu uchwały o zmianie opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, w którym znajdują się wszelkie kalkulacje 

jak również stawki wynikające z przeprowadzonej analizy. Dokument zostanie 

przekazany radnym.    

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała kiedy możemy spodziewać się pierwszego 

możliwego terminu weryfikacji kosztów przychodów po nowych stawkach? Kiedy 

radni będą o tym poinformowani? Chodzi o to, że o podjęciu uchwały radni 

dowiedzieli się po sesji nadzwyczajnej od mieszkańców, pomimo tego, że nasi 

przedstawiciele mogli o tym fakcie przekazać informacje podczas posiedzenia. Kiedy 

wrócimy do tematu śmieci po wcześniejszym przeanalizowaniu stawek w Związku? 

Czy jest możliwość, abyśmy do marca przyszłego roku otrzymali takie informacje? 

Czy istnieje szansa na obniżenie kosztów opłat za zagospodarowanie odpadami 

komunalnymi, które są bardzo dużym obciążeniem dla naszych gospodarstw 

domowych?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że na pewno musi upłynąć 

trochę czasu. Opłaty wejdą w życie z dniem 1 kwietnia 2020 r., a do końca roku  

(jeśli się utrzymają) będziemy mieli pełny obraz sytuacji jak ten system 

zafunkcjonował. Wójt liczy na to, że Ministerstwo zaproponuje zmiany systemowe i 

zmiany ustawy po to, abyśmy mogli wrócić do tematu jeszcze w bieżącym roku w 

celu dokonania korekty opłat (obniżenia ich). Wszystkie wnioski, które wysłano do 

Ministerstwa dotyczą m.in. opłaty marszałkowskiej oraz opłat za przyjmowanie frakcji 

palnych. Jeśli Ministerstwo nie wycofa się z pewnych rozwiązań to może dojść do 

sytuacji, że cementownie podwyższą stawkę z 1000 zł na np. 2000 zł za tonę. 

Ponadto na dzień dzisiejszy nikt nie kontroluje ilości odpadów frakcji palnej, która 

napływa do polski z zewnątrz.                                                                                       

Wójt uważa, że jeszcze w roku bieżącym wrócimy do dyskusji dotyczącej zmiany 

opłat za odbiór odpadów ponieważ z przeprowadzonych analiz wynika, że 

zastosowanie niższych stawek może spowodować to, iż Związek nie wytrzyma 

finansowego obciążenia. Kolejną kwestią jest szczelność systemu i osób, które są 

zobowiązane do ponoszenia opłat, a tego nie robią. Jest to problem, ponieważ są 
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osoby, które powinny zgłosić swoje czasowe zamieszkiwanie na danej nieruchomości, 

a tego nie robią. Zweryfikowanie i sprawdzenie stanu faktycznego jest bardzo trudne. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że po to mamy swoich przedstawicieli w 

MZMGO, aby te sprawy były monitorowane. Radna zdaje sobie sprawę z tego, że 

trudno jest uszczelnić system. Pytanie brzmi: co zostało zrobione, aby system został 

uszczelniony?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jesteśmy przedstawicielami w 

organie uchwałodawczym. Wójt nie jest upoważniony do przeprowadzania kontroli na 

każdej posesji oraz sprawdzania kto złożył deklarację i w jakiej wysokości, ponieważ 

nie ma do tego żadnych uprawnień. W Związku są zatrudnieni ludzie, którzy się tym 

zajmują, ale według Pana Wójta jest ich za mało. Przewodniczący Zarządu 

proponował  wyższą stawkę opłat po to, aby zatrudnić dodatkowe trzy osoby, które 

uszczelnią system, a po pewnym czasie wrócilibyśmy do tematu wysokości opłat (po 

pozytywnych efektach pracy nowozatrudnionych osób). Ze strony Zgromadzenia nie 

było zgody na dodatkowe podwyższanie opłaty po to, aby zatrudnić dodatkowych 

pracowników oraz zakupić dodatkowe środki transportu do obsługi. W ocenie 

Zgromadzenia jest to maksymalna stawka opłat za wywóz nieczystości na jaką 

można było sobie pozwolić.   

Radny Cezary Boroch złożył zapytanie dotyczące zbiorczego śmietniska przy ulicy 

Lipowej należącego do pięciu wspólnot mieszkaniowych, a mianowicie: Jeśli wejdzie 

nowa stawka opłat i zaczną się kary za brak segregacji odpadów to pojawi się 

problem, ponieważ nie będzie wiadomo kto rzeczywiście śmieci nie segreguje. 

Wszystkie pojemniki stoją w jednym miejscu i nie są niczym zabezpieczone. Czy jest 

możliwość, aby każda wspólnota miała wydzielony grunt, na którym stałyby jej  

kontenery zabezpieczone przed podrzucaniem śmieci przez inne osoby?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w samorządach różnie 

podchodzi się do tego tematu. Najczęściej jeśli nie ma w obrębie funkcjonowania 

wspólnoty mieszkaniowej miejsca na ustawienie pojemników to zawierana jest 

umowa między wspólnotą, a samorządem na wydzierżawienie terenu pod lokalizację 

pojemników na śmieci. Samorządy zawierają wtedy umowy na warunkach ogólnych  

z określeniem stawki i opłaty za dzierżawę, ale są sytuacje gdy robi się to na zasadzie 

„symbolicznej złotówki”. Samorządy mogą również użyczać teren wspólnotom, ale 

wtedy zgodnie z przepisami podatkowymi wspólnota zobowiązana jest naliczyć sobie 

wysokość pożytków, które są czerpane z nieruchomości, a następnie je opodatkować 

co generuje dodatkowe koszty. Wójt zapytał radnych czy w tej szczególnej sytuacji 

wyraziliby zgodę na zawarcie umów ze wspólnotami z ustaleniem symbolicznej 

opłaty?      

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zaproponował, aby ten temat 

trafił pod obrady komisji. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że chciałby znać stanowisko rady, 

ponieważ w najbliższym czasie poszczególne wspólnoty będą składały wnioski w tej 

sprawie co oznacza, że można byłoby rozpocząć procedurę związaną                            

z przygotowaniem dokumentów. Możemy tym tematem zająć się na sesji pod koniec 

marca, ale lepiej byłoby, gdyby rani przedstawili swoje stanowisko w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zaproponował, aby dyskusja                 

w tym temacie odbyła się w punkcie 12 czyli w wolnych wnioskach.  

Radny Wojciech Prawecki zapytał czy podczas spotkania z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich poruszono tematy: naprawy usterek przy ścieżce rowerowej w Solance 

(w okolicach przystanku), usunięcia drzewa na skrzyżowaniu w Siniec – Kąty? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że drzewa w Sińcu będą 

wprowadzone do planu wycinki, a po uzgodnieniach (z RDOŚ oraz starostwem 

powiatowym) i uzyskaniu pozytywnej opinii będzie wydana decyzja o wyrażeniu 

zgody na wycinkę. Jeśli chodzi o pozostałe kwestie to w miesiącu wrześniu upływa 

trwałość projektu na drogę 650N. Dopiero wtedy będą mogły być dokonane pewne 

zmiany dotyczące części infrastruktury wykonanej w ramach projektu. Wszystkie 

zastrzeżenia zostały przekazane dla Zarządu i będą wykonane po upływie trwałości 

projektu. Podobnie wygląda sprawa z oświetleniem ulicznym, które jest własnością 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, a my pokrywamy koszty energii elektrycznej. Po 

upływie września bieżącego roku Zarząd Dróg Wojewódzkich w Olsztynie zwróci się 

do nas o przejęcie (przez nas) instalacji oświetlenia ulicznego po to, aby stan prawny 

mógł być już uporządkowany. Pan Wójt powiedział, że kolejnym tematem 

poruszanym na spotkaniu było przestawienie znaku początku miejscowości Leśny 

Rów za skrzyżowanie.    

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o przejście dla pieszych znajdujące się przy 

poczcie? Czy uda się je przenieść lub w inny sposób poprawić bezpieczeństwo 

pieszych?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że pamięta o tej sprawie. 

Ponadto na początku marca odbędzie się kolejne spotkanie w sprawach dotyczących 

organizacji ruchu. Samo przeniesienie przejścia niczego nie rozwiąże, ponieważ jest 

to miejsce, w którym ludzie cały czas przechodzą przez skrzyżowanie. Należałoby po 

prostu uzupełnić ten odcinek drogi kolejnym przejściem dla pieszych. Pan Wójt 

prowadził rozmowy na temat innego rozwiązania, a mianowicie chodzi o postawienie 

urządzenia do pomiaru ruchu z wyświetlaczem od strony wjazdu do Srokowa              

z kierunku Węgorzewa (przed skrzyżowaniem tuż przy znaku ograniczenia prędkości 

do 40 km/h). Jest to wydatek rzędu ok. 13 tys. zł plus koszty jego ustawienia. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w tym przypadku chodzi nie tylko              

o prędkość, ale również o widoczność dziecka lub starszej osoby, która jest zbyt 

późno widoczna dla kierowcy wyjeżdżającego z zakrętu. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w tym momencie należy mieć 

na uwadze to, że z chwilą likwidacji przejścia i przesunięcia go w okolicach kolejnego 

miejsca pracy przy ulicy Kętrzyńskiej 11 to ludzie i tak będą przechodzili                       

w dotychczasowym miejscu przez skrzyżowanie, które nie będzie już oznakowane. 

Takie zachowanie będzie stwarzało jeszcze większe niebezpieczeństwo w ruchu, a na 

to Zarząd Dróg Wojewódzkich nie wyrazi zgody co było tematem rozmów w latach 

poprzednich. Ten temat nadal będzie poruszany, ale obawia się, że obecne przejście 

nie będzie zlikwidowane, a jeśli już to może być postawione dodatkowe przejście dla 

pieszych. Dyrektor ZDW powiedział, że jeśli wyjdziemy z inicjatywą ustawienia                 

w pasie drogowym miernika prędkości z wyświetlaczem to jest za jego postawieniem 

i pomoże nam z procedurą uzyskania zgody w ZDW w Olsztynie.  

Radny Wojciech Prawecki zapytał kto decyduje o godzinach, w których świecą 

lampy? Chodzi o to, że lampy zapalają się wcześnie i palą się bardzo długo – do 

momentu gdy już jest widno. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że część oświetlenia ulicznego 

mamy na fotokomórkę, a część na zegary, które można przesterować. 

Radny Marek Stachurski zapytał na jakim etapie jest ogłoszenie przetargu na 

zagospodarowanie centrów wsi? W zeszłym miesiącu otrzymaliśmy odpowiedź,                 

że przetarg będzie ogłoszony w lutym, a do tej pory na stronie BIP nic nie jest 

zamieszczone. Mamy coraz mniej czasu. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że przetarg jest w trakcie 

przygotowywania, a czas mamy do końca czerwca zgodnie z umową. Przetarg będzie 

ogłoszony w pierwszych dniach marca, z terminem realizacji w okresie kwietnia                     

i maja. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszych 

interpelacji i zapytań zamknął punkt 5 po czym przeszedł do realizacji punktu 6 

porządku obrad.  

Ad. pkt 6.    

Analiza kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że informację                  

w wersji papierowej i elektronicznej (załącznik nr 7 do protokołu) radni otrzymali             

w trybie ustawowym po czym poprosił Sekretarz Gminy Małgorzatę Chociełowską               

o przedstawienie tematu dyskusji. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że zgodnie z art. 133 ustawy 

Prawo oświatowe do klas I publicznej szkoły podstawowej, której ustalono obwód, 

przyjmuje się na podstawie zgłoszenia rodziców dzieci i młodzież zamieszkałe w tym 
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obwodzie. Zatem dzieci i młodzież zamieszkałą w obwodzie tej szkoły przyjmuje się 

bez przeprowadzania rekrutacji, na podstawie zgłoszenia, które następuje z urzędu. 

Rekrutacja odbywa się wyłącznie wobec dzieci spoza obwodu i wyłącznie w sytuacji, 

gdy dana szkoła dysponuje wolnymi miejscami. W ubiegłym roku Rada Gminy 

Srokowo określiła kryteria obowiązujące w postępowaniu rekrutacyjnym do klas 

pierwszych publicznej szkoły podstawowej, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Srokowo, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranej szkoły oraz 

określiła rodzaj dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów oraz 

przyznania liczby punktów każdemu kryterium. Kryteria te określa ustawa i dotyczą 

one: dziecka z rodziny wielodzietnej; dziecka z niepełnosprawnością; dziecka, 

którego rodzice albo rodzeństwo są osobami z niepełnosprawnością; dziecka, które 

wychowuje tylko jeden rodzic oraz dziecka, które wychowuje się w rodzinie 

zastępczej. Każda gmina może ustalić dodatkowe kryteria, które mogą wynikać                    

z lokalnych potrzeb społecznych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku    

z jej brakiem zamknął punkt 6, po czym przed przejściem do realizacji punktu                    

7 porządku obrad o godzinie 15.11 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.25. 

 

Ad. pkt 7.    

Informacja o pozyskanych przez gminę środkach unijnych w 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 8 do protokołu) po czym poprosił panią 

Skarbnik Gminy Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do tematu obrad. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że w ubiegłym roku złożono 16 

wniosków w tym dwa przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. GOPS od 2018 roku 

realizuje wniosek  w ramach RPO „ Aktywizacja społeczno- zawodowa w gminie 

Srokowo”, a jego realizacja zakończy się w lutym br. W roku bieżącym podpisana 

została umowa na projekt „ Klub Integracji Społecznej  drogą do wysokiej jakości 

usług w Gminie Srokowo” – z terminem realizacji od 22 sierpnia 2018 do dnia                 

29 listopada 2019 r. Rzeczowe rozpoczęcie realizacji projektu 30 maj 2019 r. Kolejny 

projekt, który był realizowany (jeszcze przez poprzedniego pracownika) to „Miejsca 

aktywnej rekreacji na terenie Gminy Srokowo”.  Wartość projektu  - 62 923,00 zł               

z poziomem dofinansowania do 85%. Zadanie miało polegać na stworzeniu miejsc 

aktywnej rekreacji na terenie gminy Srokowo, tj. na: stworzeniu siłowni zewnętrznej 

w miejscowości Solanka; doposażeniu istniejącego miejsca rekreacji w urządzenie 

zabawowe dla dzieci w miejscowości Silec oraz na doposażeniu istniejącego miejsca 

rekreacji w miejscowości Leśniewo nad Jeziorem Rydzówka. W ramach „Małych 

Grantów Sołeckich” złożone zostały dwa wnioski do Urzędu Marszałkowskiego,                   

a mianowicie:  „Miejsce spotkań i rekreacji dla mieszkańców sołectwa Leśniewo” (ten 

wniosek przy pierwszym podejściu nie otrzymał dofinansowania, ale po jego 
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poprawieniu złożono go ponownie w ramach II edycji konkursu „Łączy nas 

turystyka”) oraz Sołecka Miejscówa”- miejscem spotkań  dla mieszkańców sołectwa 

Leśny Rów. W drugim przypadku projekt otrzymał dofinansowanie, a po jego 

realizacji został poprawnie rozliczony. Złożone zostały dwa wnioski na realizację 

grantów Marszałka Województwa na infrastrukturę sportową czyli: poprawa stanu 

infrastruktury sportowej w Gminie Srokowo poprzez doposażenie hali sportowej 

„Śnieżka”  w Srokowie. Ten projekt nie przeszedł pomimo wysokiej oceny ze względu 

na brak środków. Drugi wniosek dotyczył  „Łączy nas turystyka „ – tytuł projektu  

„Przyjazny zakątek  aktywnego relaksu, dla turystów i mieszkańców, przy drodze 650, 

na trasie Green Velo w miejscowości Leśniewo oraz przy MOR w Srokowie.  Wniosek  

otrzymał dofinansowanie. Podpisanie umowy miało miejsce dnia 25 września 2019r. 

Projekt został zrealizowany i rozliczony. Złożony został wniosek na  „Przebudowę 

drogi stanowiącej dojazd do pól, Srokowo-Pieczarki, gmina Srokowo” (dz. nr390, 

obręb Srokowo). Wniosek przygotowany Przez Wójta Gminy. Otrzymaliśmy 

dofinansowanie w wysokości 60 tys. zł, a projekt został zrealizowany i rozliczony. 

Kolejny projekt dotyczył remontu odcinka drogi w miejscowości Siniec- Siniec 

Cegielnia (dz.nr309/2, 308, 387, 83/9, 83/16 obręb Siniec) - długości ok. 1000 mb”. 

Wniosek przygotowany przez Wójta Gminy, a środki pozyskaliśmy w ramach 

Funduszu Dróg Samorządowych. Kwota dofinansowania to 342 076,70 zł, a realizacja 

projektu powinna się zakończyć do końca kwietnia 2020 r. Następna inwestycja 

dotyczyła remontu drogi gminnej w Srokowie na odcinku od km 0+000,00 do 

0+263,04dz. nr 838, 841 – obręb Srokowo. Wniosek przygotowany przez Wójta 

Gminy. Wartość projektu to 575 274,49 zł z możliwością  dofinansowania do 90% 

(przy czym nie znamy jeszcze ostatecznej decyzji dotyczącej wysokości 

dofinansowania). Wniosek po pozytywnej ocenie Wojewody został skierowany do 

zatwierdzenia przez Premiera.  

Złożone zostały dwa wnioski o udzielenie  dotacji na wydatki bieżące na 

„Dofinansowanie jednostek  ochotniczych straży pożarnych” z budżetu Państwa czyli:  

- jednostka OSP w Srokowie: organizowanie przedsięwzięć służących krzewieniu 

sportu i kultury fizycznej pozwalających na rozwinięcie sprawności fizycznej 

wykorzystywanej w działaniach ratowniczych oraz zawodach sportowo – 

pożarniczych. Planowany zakup w ramach dotacji: elementy torów przeszkód MDP: 

tunel - 1 szt., wykładzina do tunelu – 1 szt., - zbiornik na wodę 2500 l - 1 szt., 

stanowisko węzłów - 1 komplet. Ze względu  na brak możliwości zakupu części 

sprzętu - brak dostawców po korekcie wniosku zakupiono aparat AED. 

Dofinansowanie 5000 zł. 

- jednostka OSP w Jegławkach: organizowanie przedsięwzięć służących krzewieniu 

sportu i kultury fizycznej pozwalających na rozwinięcie sprawności fizycznej 

wykorzystywanej w działaniach ratowniczych oraz zawodach sportowo – 

pożarniczych. Planowany zakup w ramach dotacji asortymentu do sportu 

pożarniczego: tarcza nalewowa z akumulatorem - 2 kpl.; drewniana drabiniasta 

ściana - 1 szt.; płotek lekkoatletyczny - 1 szt. Dofinansowanie 5000zł. Projekty 

zostały zrealizowane i  rozliczone.  
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Kolejne dwa wnioski, które zostały napisane i złożone poprzez LGD 9 to: 

- „Aktywnie  odpoczywam  nad jeziorami: Rydzówka i Silec  w  Gminie Srokowo”.  

Celem operacji jest zakup i montaż trzech domków letniskowych z doprowadzeniem 

do nich energii elektrycznej, wody i kanalizacji, w celu zwiększenia oferty                          

i atrakcyjności  oraz funkcjonalności kompleksu rekreacyjno-sportowego  nad 

Jeziorem Rydzówka w Leśniewie. Celem operacji jest również budowa dwóch 

pomostów pływających nad jeziorem Silec w miejscowościach Silec oraz Młynowo  

gmina Srokowo w celu podniesienia poziomu życia mieszkańcom gminy oraz 

uatrakcyjnienia  pobytu turystom wykorzystując zasoby naturalne  jeziora Silec. 

Koszty kwalifikowalne 273 985,28 dofinansowanie 80 600zł.  

-"Umiem pływać, teraz żegluję i wędkuje"  szkółka żeglarska   na kompleksie nad 

Jeziorem Rydzówka w Leśniewie oraz szkółka wędkarska nad Jeziorem Silec                     

w miejscowości Młynowo, gmina Srokowo złożony w tym konkursie. Dofinansowanie 

176 000zł. Koszty kwalifikowalne 318 244,28zł. Celem operacji jest utworzenie, 

rozwój oraz wyposażenie infrastruktury turystycznej i rekreacyjnej przeznaczonej na 

użytek publiczny terytorialnie związanej z działalnością rybacką poprzez zakup 

sprzętu do powstania szkółki żeglarskiej i wędkarskiej w Leśniewie i Młynowie                

w 2020 roku. 

Poprzez stowarzyszenie został przygotowany grant dla Srokowskiego Stowarzyszenia 

Sukces Każdego Dziecka „Szkolenia przygotowujące z zakresu żeglarstwa dla dzieci i 

młodzieży oraz dorosłych z terenu Gminy Srokowo oraz Gminy Węgorzewo” dwa 

dwutygodniowe turnusy po 30 osób. Koszt 50 000 zł co daje nam 100 % 

dofinansowania.  

Kolejne projekty dotyczą: budowy sieci wodociągowej rozdzielczej wraz z przyłączami 

Siniec kolonia Obręb 17 Siniec, dz. nr: 95/10, 308, 309/2, 133/3, 415, 366, 183/5, 

312/1, 346, 157, 158, 347, 159/2, 333, 178/3, 177/4, 350, 162 z program PROW 

oraz gm. Srokowo, przebudowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami w Srokowie 

Obręb nr 20 Srokowo, dz. nr: 989/4 , 989/5, 989/6 , 968/3, 815, 812, 873/1, 872/1, 

866, 399/2, 865, 864, 868/3, 809/2, 823, 824, 808/2, 807/7, 816/8, 859, 862/4, 

863/2, 799, 801/2, 788/4, 789, 797/2, 779/2, 137/13, 776, 737, 399/1, 832/2, 833, 

733/1, 733/2, 730/4, 730/3, 786/2, 787, 836, 837, 530/3, 857/6, 867/1, 875/4, 

875/2, 876/5, 876/3, 839/8, 875/3, 822/4, 530/3, 399/2. Koszt całkowity                       

1 113 707,12 zł koszty kwalifikowalne 809950,47zł,  dofinansowanie 63,63% na 

kwotę 515 370zł. Wnioski zostały przygotowane przez Wójta Gminy i po ocenie 

znajdują się na liście rezerwowej. 

W 2019 roku pozyskaliśmy dofinansowanie na kwotę 1 319 679,15 zł   w tym wnioski 

w trakcie rozpatrywania przed podpisaniem umowy na kwotę dofinansowania 

306 600 zł (w ocenie w Urzędzie Marszałkowskim).  
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję po czym 

zapytał jak będzie wyglądał podział uczestników w trzech grupach wiekowych przy 

realizacji projektu żeglarskiego (chodzi o zapis dwa dwutygodniowe turnusy)? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że do zapisu w informacji wkradł 

się błąd ponieważ zapis powinien mieć brzmienie: „trzy dwutygodniowe turnusy po 

20 osób”.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał kiedy ten projekt będzie 

realizowany? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że jeszcze w tym roku. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że liczyliśmy na szybkie rozstrzygnięcie 

konkursu. Dlatego też spokojnie przeprowadzilibyśmy procedury zakupu sprzętu po 

czym można byłoby uruchomić kolejny etap projektu, a mianowicie trzech turnusów 

szkoleń przy współpracy ze stowarzyszeniem. Ze względu na przedłużające się 

procedury dopiero w bieżącym tygodniu otrzymaliśmy informację z LGD dotyczącą 

przewidywanego terminu rozstrzygnięcia konkursu na  dzień 25 maja. Taka sytuacja 

może spowodować to, że możemy nie zdążyć z zakupami sprzętu.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń uważa, że w tym roku nie 

wyrobimy się z zakupem żaglówek, ponieważ sama organizacja przetargu,                          

a następnie dostawa całego asortymentu może spowodować przesunięcie wszystkich 

terminów związanych z realizacją projektów. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli dojdzie do takiej sytuacji to 

będziemy wnioskowali o przesunięcie terminów związanych z realizacją projektów 

(zakupu żaglówek oraz realizacji szkoleń ze stowarzyszeniem). Wykorzystanie 

środków w tej perspektywie finansowej musi się zakończyć do 2022 roku. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że zbliża się kolejny okres pozyskiwania 

środków dla gminy. Z przygotowanego zestawienia wynika, że dużo pracy czeka nas 

przy realizacji projektów, a następnie przy ich rozliczaniu. Radna zapytała czy w tej 

sytuacji naprawdę nie ma potrzeby zatrudnienia pracownika, który zajął by się 

pozyskiwaniem środków, wyszukiwania źródeł dofinansowania na różne 

przedsięwzięcia, pisaniem projektów oraz ich rozliczaniem? Chodzi o to, że są 

dziedziny, na które nie powinniśmy przeoczyć możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że analizując przygotowywane 

procedury sprawa wygląda następująco: jeszcze nie znamy ostatecznego kształtu 

budżetu UE. Po jego zatwierdzeniu od przyszłego roku (od nowej perspektywy) będą 

prowadzone negocjacje przez Urząd Marszałkowski w sprawie Regionalnego 

Programu Operacyjnego. Jeśli nabory rzeczywiście ruszą w 2020 roku to będzie 
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dobrze. Wójt powiedział, że na to stanowisko będzie zatrudniony pracownik, ale                

w odpowiednim momencie – czyli gdy będą się pojawiały takie sytuacje,                         

że pracownik „zarobi na siebie” dając konkretne efekty dla gminy. Pan Wójt 

powiedział, że jeśli na razie jesteśmy w stanie wykonywać takie zadania własnymi 

siłami (wnioski są pisane przez Panią Skarbnik oraz Pana Wójta) i skutecznie to nie 

chce niepotrzebnie wydatkować środków finansowych na to stanowisko. Wójt woli te 

pieniądze przeznaczyć dla pracowników, którzy jak wiadomo nie mają wysokich 

poborów. Poza tym nie może pozwolić sobie na to, aby przesuwać środki na płace                

z innych już zaplanowanych zadań, ponieważ radni nie wyrażą na to zgody. Dlatego 

też staramy się racjonalnie gospodarować środkami, które posiadamy. Jeśli będzie 

konieczność i potrzeba zatrudnienia pracownika na to stanowisko to wystąpi do 

radnych w celi dodatkowego zabezpieczenia środków na ten cel.   

Radna Renata Mendala zapytała czy jest szansa na to, aby pozyskać środki na 

wodociąg w Sińcu z innych źródeł finansowania niż z projektu Polska-Rosja (który jak 

wiadomo nie przeszedł)?    

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w roku bieżącym nie, 

ponieważ nie mamy takiej rezerwy, którą moglibyśmy wykorzystać. Przy budowaniu 

projektu budżetu na przyszły rok będziemy rozmawiali na ten temat i zobaczymy czy 

pojawią się jakieś możliwości.  

Radny Marek Stachurski uważa, że chyba nie dajemy sobie rady bez osoby, która 

pisałaby wnioski. Radny zwrócił uwagę np. na gadżety promujące naszą gminę. 

Chodzi o to, że wydaliśmy dużo pieniędzy na materiały kiepskiej jakości, a breloczki                 

z bobrami nie posiadają nawet herbu gminy. Kolejną sprawą jest to, że po  wejściu 

na listy rankingowe LGR nasuwa się pytanie „dlaczego nie składaliśmy wniosku np. 

na wdrożenie ujednoliconego systemu znakowania obiektów i tras turystycznych” 

tylko wzięliśmy środki z funduszy sołeckich? Radny uważa, że można było napisać 

wniosek.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że wtedy nie było ogłoszonego 

konkursu.  

Radny Marek Stachurski powiedział, że jest to konkurs, który był ogłoszony w 2019 

roku i nie jest to świeża sprawa. Kolejna pozycja konkursów w LGD dotyczy 

„modernizacji związanej z poprawą efektywności energetycznej obiektów 

gospodarczych, publicznych i oświetlenia ulicznego” na co również nie złożyliśmy 

wniosku. Radny uważa, że w tym przypadku również można było aplikować o środki 

zewnętrzne. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że nie do jednego konkursu nie 

złożyliśmy wniosków.  
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Radny Marek Stachurski powiedział, że wie o tym, ale chodzi mu o to, iż składamy 

wnioski na łodzie i domki turystyczne (idąc w kierunku rozrywki), a pomijamy 

wnioski, które efektywnie generowałyby dla nas oszczędności. Radny uważa, że nie 

stać nas na to. Poza tym odnosząc się do wypowiedzi Pana Wójta, który twierdzi, że 

„etat musi się zwrócić” nie  zgadza się z tym. Chodzi o to, że czasami małe projekty 

realizowane na niewielkie kwoty np. w Silcu z Funduszu Inicjatyw Obywatelskich 

łączą grupy społeczne dając satysfakcję oraz niewspółmierny efekt do działań na 

rzecz miejscowości wiejskich niż np. wielomilionowy projekt. Według radnego należy 

brać takie rzeczy pod uwagę. W roku bieżącym mieszkańcy chcieli napisać projekt do 

FIO, ale nie miał im kto pomóc. W tej sprawie do urzędu przychodziła Pani Sołtys. 

Dlatego też w urzędzie powinna być zatrudniona osoba, która byłaby odpowiedzialna 

za projekty. Jeśli etat pracownika się nie zwraca to może należałoby dołożyć innych 

obowiązków służbowych celem utworzenia pełnego stanowiska.   

Sołtys Sołectwa Silec Sonia Radomska odnosząc się do słów radnego Marka 

Stachurskiego powiedziała, że rzeczywiście są takie sytuacje jak przy tegorocznym 

projekcie z FIO gdy przyszła ze swoim pomysłem do urzędu. Pani Sołtys rozmawiała 

z Panią Skarbnik, która bardzo pozytywnie odniosła się do przedstawionej propozycji 

wniosku inicjującego zjednoczenie społeczności sołectwa oraz promowania naszej 

gminy, ale widziała, że ma ona bardzo dużo pracy i jest nią wręcz zasypana. Pani 

Sołtys bardzo chciałaby, aby Sołectwo Silec się rozwijało i uczyni wszystko, aby to 

osiągnąć. Do tego jest potrzebna pomoc techniczna i merytoryczna ze strony urzędu.  

Uważa, że pracownik, który byłby odpowiedzialny za pomoc w pisaniu wniosków oraz 

pozyskiwaniu środków pomógłby w osiągnięciu tych celów. Na dzień dzisiejszy jest 

sporo „małych grantów” do pozyskania np. przez sołectwa, ale Sołtysi nie potrafią 

pisać projektów i w tym celu potrzebna jest pomoc osoby, która jest specjalistą w tej 

dziedzinie. Sołtysi i Rady Sołeckie deklarują swoją pomoc, ale nie uzyskają nic jeśli 

nie będzie osoby, która im w tym pomoże.    

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli jest jakiś pomysł, który 

powstaje w chwili ogłoszenia konkursu i zostają 2-3 tygodnie do napisania wniosku 

to nawet jeśli byłby zatrudniony pracownik to tego fizycznie nie przygotuje (chyba, że 

jest to mały projekt). Duży wniosek nie powstaje w czasie dwóch tygodni czy też 

trzech tygodni ponieważ procedury są bardzo rozbudowane i zdecydowanie dłuższe. 

Wójt nie upiera się, aby nie zatrudnić takiego pracownika. Chodzi o to, że na chwilę 

obecną (na dzień dzisiejszy) nie widzi takiej potrzeby, ale jeśli się pojawi to zostanie 

ogłoszony konkurs po czym zatrudni osobę do pozyskiwania środków zewnętrznych.   

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała dlaczego nie skorzystaliśmy ze środków na 

projekt ogłoszony przez LGD czyli „modernizację związaną z poprawą efektywności 

energetycznej obiektów gospodarczych, publicznych i oświetlenia ulicznego”,              

z którego mogliśmy pozyskać fundusze na termomodernizację budynku GOK            

w Srokowie? 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że wtedy nie mieliśmy żadnej 

dokumentacji technicznej. W tej chwili jest przygotowywana dokumentacja na 

termomodernizację budynku GOK, a następnie do końca marca zostanie złożony 

wniosek do Marszałka do Regionalnego Programu Operacyjnego. Jeśli się nie ma 

dokumentacji technicznej na konkretne rozwiązanie to na co można napisać wniosek? 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że dokumentację na termomodernizację 

GOK mieliśmy wykonana już kilka lat temu. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że tak, ale tylko na wymianę 

stolarki okiennej. Przy programach termomodernizacyjnych nie ma szans na 

otrzymanie dofinansowania jeśli w dokumentacji nie jest ujęta „głęboka 

termomodernizacja” czyli z dociepleniem ścian budynku, stropu, wymiana instalacji 

wewnętrznych, wymiana źródła ciepła itd., ponieważ nie uzyska się odpowiedniej 

ilości punktów. Dlatego podjęto decyzję o opracowaniu pełnej dokumentacji  

technicznej na termomodernizację budynku GOK po to, aby mieć szansę na 

uzyskanie dofinansowania. Element związany z wykonaniem stolarki okiennej będzie 

wykorzystany i wpisany do tworzonej dokumentacji. W kolejnym etapie będzie 

wykonywana dokumentacja na termomodernizację budynku szkoły wraz z budową 

łącznika między szkołą, a salą gimnastyczną. To będzie następny etap do programów 

termomodernizacyjnych. 

Radny Marek Stachurski zapytał ile czasu trwa wykonanie np. dokumentacji na 

termomodernizację GOK i jaki jest koszt jej wykonania? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że wykonanie dokumentacji 

będzie kosztowało ok. 50 tys. zł (włącznie z uzgodnieniami audytora), a koncepcja 

opracowania dokumentacji jest tuż praktycznie na ukończeniu. Całość opracowania 

dokumentacji technicznej trwa prawie trzy miesiące. 

Radny Marek Stachurski zapytał ile czasu jest ważna dokumentacja?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że od momentu wydania 

pozwolenia na budowę w ciągu trzech lat musi nastąpić rozpoczęcie realizacji 

inwestycji. Jeśli w tym czasie nie zostanie ona rozpoczęta to dokumentacja jest 

nieważna. Po rozpoczęciu inwestycji musi być ona zrealizowana i zakończona w ciągu 

pięciu lat, aby Nadzór Budowlany mógł ją odebrać i przekazać do eksploatacji. 

Radny Marek Stachurski powiedział, że Pani Skarbnik jest członkiem Zarządu w LGR, 

a więc pewne informacje o możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych 

powinniśmy mieć wcześniej. Więc dlaczego nie przygotowujemy się do takich 

projektów z wyprzedzeniem?   
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o 

termomodernizację to przygotowujemy się do konkursu z RPO ponieważ zostały 

przesunięte środki. 

Radny Marek Stachurski powiedział, że jemu chodzi o poprzednie ogłoszenia 

konkursowe.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że Pan radny sam wcześniej 

mówił o zabezpieczeniu udziału własnego w różnych przedsięwzięciach. Wcześniej 

były realizowane inne rzeczy i nie jest tak, że „środki do pozyskania czekają na 

wniesienie do udziału własnego”. 

Radny Marek Stachurski powiedział, że w tym samym okresie składaliśmy wniosek na 

łódki. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że to nie był ten sam okres. 

Radny Marek Stachurski powiedział, że w tym czasie były pieniądze, które można 

było przesunąć. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w tym momencie, aby 

przygotować dokumentację techniczną na termomodernizację trzeba było podjęć 

decyzję już w 2018 roku lub na początku 2019 celem dokładnego przygotowania się 

do inwestycji.  

Radny Marek Stachurski uważa, że skoro mamy swojego przedstawiciela w LGR to 

dlaczego wcześniej nie wiemy o możliwości pozyskania środków tylko jesteśmy 

zaskakiwani?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że to nie jest tak. Wystarczy wejść 

na stronę każdego urzędu, gdzie jest informacja o całym pakiecie projektów 

realizowanych w danym okresie. Można również wejść na stronę Urzędu 

Marszałkowskiego, gdzie jest zamieszczony harmonogram naboru wniosków. Po ich 

sprawdzeniu analizuje się na co nas stać, w co możemy wejść i gdzie mamy szansę 

na spełnienie warunków potrzebnych do uzyskania dofinansowania. Po dokonaniu 

takiego podsumowania Pan Wójt może przedłożyć radnym konkretne propozycje 

projektów, w których mamy realne szanse na pozyskanie środków.      

Radny Marek Stachurski zapytał co z projektem, który został złożony do Urzędu 

Marszałkowskiego?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że został złożony i jest na 65 

pozycji listy rezerwowej, a teraz czekamy na informację. Jeśli Marszałkowi uda się 

przesunąć środki lub otrzymać dodatkowe fundusze na realizację programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich to po kolei będą przechodziły kolejne przedsięwzięcia z listy do 

realizacji. Kolejną rzeczą jest to, że część samorządów składa wnioski, a później 
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wycofują się ze względu np. na brak środków na zabezpieczeniu udziału własnego 

(tak jak miało miejsce w przypadku drogi Siniec – Siniec Cegielnia).    

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jest członkiem LGR jako osoba 

fizyczna, a nie jako przedstawiciel gminy. Na stronie internetowej LGR jest 

umieszczona Strategia LGR, do której każdy ma dostęp.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jeśli takie informacje są dostępne na 

rok przed ogłoszeniem konkursów to tym bardziej źle o nas świadczy, iż nie 

monitorujemy takich możliwości. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że na stronie LGR jest 

zamieszczona Strategia, harmonogramy oraz terminy i możliwości ich pozyskania                

o czym każdy może się dowiedzieć.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nie chodzi o to, aby aplikować 

do wszystkich projektów. Najpierw powinniśmy sobie określić pewne priorytety ze 

względu na posiadaną określoną środków w budżecie gminy na zabezpieczenie 

udziału własnego. Poza projektami mamy jeszcze wydatki bieżące, z których 

realizujemy szereg zadań do nich przypisanych. W tym momencie po określeniu 

zadań priorytetowych i zabezpieczeniu środków własnych można je realizować tak jak 

miało to miejsce w przypadku np. inwestycji drogowych.    

Radny Marek Stachurski rozumie to o czym mówi Pan Wójt. Nie chodzi mu o to, aby 

składać wnioski na wszystkie projekty lecz o to, że jak był ogłoszony konkurs na 

wdrożenie ujednoliconego systemu znakowania obiektów i tras turystycznych to nie 

skorzystaliśmy z możliwości dofinansowania zewnętrznego tylko zadanie zostało 

wykonane ze środków z funduszu sołeckiego. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że oznakowanie turystyczne 

dotyczy całkiem innego zadania niż to, które było wykonane ze środków funduszu 

sołeckiego.  

Radny Marek Stachurski uważa, że jeśli byśmy się postarali to spora część gminy 

byłaby oznakowana z tego projektu. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jeśli chodzi o kwestie priorytetów to 

między inwestycjami dzięki którym moglibyśmy ograniczać koszty np. energii, a 

budową domków dla turystów jest różnica. Radnej to się nie podoba, ponieważ nie 

wybraliśmy wejścia w projekt dotyczący termomodernizacji obiektów użyteczności 

publicznej (na co mogliśmy otrzymać 85% dofinansowania) na rzecz budowy 

domków.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nie 85%, a 50%. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że to było 85% dofinansowania. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że im niższy  jest wniosek tym 

więcej jest punktów do uzyskania. Analizując wnioski składane przez samorządy to 

żaden z nich nie złożył wniosku na dofinansowanie wyższe niż 50%. Jeśli ktoś chce 

się wbić w dofinansowanie z LGR to nikt nie złoży wniosku na 85% ponieważ na 

samym początku oceny nie otrzymuje punktów. W celu otrzymania wyższej punktacji 

celowo aplikuje się o niższą wartość dofinansowania. 

Radny Marek Stachurski powiedział, że skoro mamy możliwość złożenia wniosku na 

termomodernizację to wykonajmy ją jeśli nie przy 85% to chociaż przy 50% 

dofinansowaniu przez co pokryjemy połowę kosztów, które poniesiemy przy tej 

inwestycji. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina proponuje, aby zostawić wskaźniki, ponieważ w 

projektach ważne są jeszcze inne rzeczy jak np. dokumentacja, której nie mamy.  

Radny Marek Stachurski chce wiedzieć dlaczego wybraliśmy projekt dotyczący 

budowy domków, a nie termomodernizacji skoro oba były ogłoszone w tym samym 

rankingu, w tych samych terminach oraz wytycznych? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w tym czasie na infrastrukturę 

turystyczną nie potrzebowaliśmy dokumentacji technicznej, a na termomodernizację 

musielibyśmy mieć pełną dokumentację techniczną, aby udokumentować efekty 

energooszczędności projektu. Takiej dokumentacji nie mieliśmy. 

Radny Marek Stachurski rozumie wyjaśnienia. Dlatego apeluje i dąży do tego, 

abyśmy byli przygotowani na pozyskanie strategicznego dla nas dofinansowania 

dzięki któremu będziemy mogli wygenerować oszczędności. Radny uważa, że projekt 

z łodziami również moglibyśmy sobie odpuścić.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski zapytał czy w takim razie naszym dzieciom już 

się nic nie należy? Sama infrastruktura niczego nie rozwiąże. Pan Wójt powiedział, że 

to co w ostatnim czasie udało się nam przygotować i uruchomić jest dużym 

sukcesem. Poza tym są przygotowywane kolejne rzeczy i projekty do realizacji. Radni 

doskonale wiedzą, że priorytetem oprócz dróg powinno być uporządkowanie 

wszystkich spraw związanych z wodą. Jeśli na dzień dzisiejszy nie zajmiemy się 

odpowiednio uporządkowaniem sfery związanej z zabezpieczeniem wody dla naszych 

mieszkańców to za kilka lat może się okazać, że będziemy mieli ogromne jej braki.  

W najbliższym czasie będą wykonane przeglądy wszystkich obwodów elektrycznych 

związanych z oświetleniem ulicznym, abyśmy mogli zejść z mocami zamówionymi. 

Zostały przeprowadzone rozmowy z Energą – Obrót w kwestii udostępnienia 

odpowiednich aplikacji, dzięki którym będziemy mieli bieżący dostęp do zużycia 

energii na poszczególnych licznikach i obwodach. To ułatwi nam podejmowanie 

decyzji dotyczącej tego w którym miejscu mogą być uruchomione konkretne 

oszczędności. Następnie powinniśmy opracować dokumentację techniczną na 

termomodernizację budynku GOK-u oraz szkoły. 
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Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że określenie dotyczące tego, że „naszym 

dzieciom się nic nie należy” jest nie w porządku na przykład w kontekście otwarcia 

placu zabaw przy szkole. Radna powiedziała, że w ramach projektu zaplanowano 

dwa dwutygodniowe turnusy dla 45 osób z gminy (łącznie z dorosłymi). Taki turnus 

kosztuje ok. 2500 zł co daje nam ok. 80 tys. zł na wolnym rynku. Wydając takie 

środki opłacilibyśmy takie turnusy, a w naszym przypadku musimy jeszcze utrzymać 

sprzęt, ponosić koszty stałe, zmienne i inne. Radna uważa, że zakupione łodzie będą 

służyły głównie naszym turystom, a dopiero później w części naszym mieszkańcom. 

Radna powiedziała, że według niej nie będziemy w stanie wykorzystać potencjału 

zakupionego sprzętu ponieważ nie będziemy w stanie dopilnować go pod względem 

czystości (jak jest to widoczne na przykładzie brudnych kajaków), dbać o realnie 

ustalone cenniki itd. Dodatkowo jest problem z zatrudnionymi ludźmi, którzy nie są 

kreatywni w tym co wykonują najprawdopodobniej ze względu na najniższe 

wynagrodzenie. Radna obawia się, że gmina nie poradzi sobie z odpowiednim 

wykorzystaniem zakupionego sprzętu.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nie chcemy kupować sprzętu 

tylko dla tych trzech turnusów. Mieszkańcy będą mogli z niego korzystać również                 

w innych okresach.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że po prostu boi się, że nie zdołamy tego 

ogarnąć. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski uważa, że należy dać ludziom szansę na 

wykazanie się.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad.  

 

 

Ad. pkt 8.    

Analiza działań i form promocji w Gminie Srokowo w 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 9 do protokołu)  po czym poprosił panią 

Sekretarz Gminy o wprowadzenie do tematu obrad. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że informacja została 

uzupełniona o liczbę sztuk zakupionych gadżetów reklamowych oraz dopisano 

zadanie zlecone, w ramach którego były wykonane maskotki gminy w drodze 

konkursu przez Stowarzyszenie „Wiedza, Rozwój, Praca”. Ogólnie wykonano 

następujące materiały i gadżety z logo Gminy Srokowo: filiżanki z logo ratusza -                

100 szt.; parasole 200 szt., stojaki na ulotki- 3 szt.; ramka z nadrukiem (na sam. 

tablicę rejestracyjną) -100 szt.; pinsy kolorowe (300 szt.), magnesy (300 szt.); 
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ręczniki z haftem- 10 szt.; wieczny kalendarz wykonany z drewna – 100 szt.; książki 

„Kanał Mazurski” (150 szt.) oraz brelok drewniany bóbr szt. 500. Ogólnie na ten cel 

wydatkowano kwotę 15 864,59 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku  

z jej brakiem zamknął punkt 8 po czym przeszedł do realizacji punktu 9 porządku 

obrad.  

 

Ad. pkt 9.    

Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich               

w gminie Srokowo w 2019 r. oraz z dalszym ich funkcjonowaniem w roku 

2020. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że materiał radni 

otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 10 do protokołu) po czym poprosił panią 

Sekretarz Gminy o krótkie wprowadzenie do tematu obrad. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w porównaniu do 

materiału analizowanego podczas posiedzenia komisji zostały poprawione kwoty 

dotyczące funkcjonowania poszczególnych świetlic oraz pozostałe wydatki. Całkowity 

koszt poniesiony w 2019 roku na działania związane z działalnością świetlic wyniósł 

114 550,26 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w dniu 

dzisiejszym wraz z kilkoma radnymi oraz Kierownikiem Referatu Gospodarki 

Terenowej byli w budynku szkoły w Jegławkach. W związku z tym ma pytanie 

dotyczące kwoty za ogrzewanie gazowe, która jest bardzo wysoka i wynosi  

14 193,19 zł. Chodzi o to, że piec zamontowany w budynku nie działa, a ogrzewana 

jest tylko świetlica bez pozostałych części nieruchomości. Przewodniczący uważa, że 

należałoby sprawdzić szczelność instalacji gazowej lub stan licznika po czym poprosił 

Pana Wójta o sprawdzenie jakości licznika, ponieważ najprawdopodobniej jest on 

źródłem złych odczytów ilości zużytego gazu.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o ogrzewanie w 

budynku byłej szkoły w Jegławkach to zostało wydane polecenie przygotowania 

koncepcji przeniesienia kotłowni do pierwszego pomieszczenia w tej nieruchomości, 

aby mieć kontrolę nad systemem grzewczym. Kolejną rzeczą jest to, że w momencie 

gdy mieszkańcy chcą korzystać z dużej sali to wcześniej podkręcane jest ogrzewanie 

przez co ciepło rozprowadzane jest również po salach. Taki stan rzeczy sprawia, że 

zużycie gazu jest zdecydowanie większe. Po przeniesieniu kotłowni mielibyśmy pełna 

kontrolę nad nią. Poza tym należy zmodernizować pewne elementy w całym systemie 

ogrzewania na obiekcie, ponieważ są tam nieszczelności przy rozprowadzeniu. Chodzi 

o to, że pojawiają się ubytki wody na centralnym ogrzewaniu co nie powinno mieć 

miejsca.    
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że z tym budynkiem 

powinniśmy coś zrobić ponieważ on niszczeje, a jego wady są już widoczne.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wady konstrukcyjne są 

widoczne w części, która była dobudowana w późniejszym okresie. Na wszystkich 

ścianach są pęknięcia, ponieważ został źle powiązany stary fundament z nowym.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że jest to poważny 

temat i należy podjąć wszelkie kroki, aby go sprzedać lub wydzierżawić. 

Przewodniczący uważa, że można byłoby na naszej stronie utworzyć zakładkę (lub 

link) dla inwestorów i osób kupujących nieruchomości, w której ujęte byłyby wszelkie 

nieruchomości do sprzedaży oraz do wydzierżawienia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w imieniu Pani Sołtys Sołectwa 

Jankowice Monika Czerwonka zapytał dlaczego niektóre świetlice mają swojego 

opiekuna, a niektóre nie mają? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że przez ostatnie dwa lata 

funkcjonowanie świetlic jest kontynuacją tego jak to wyglądało wcześniej. Wcześniej 

powiązane to było z funkcjonowaniem pracowni komputerowych w poszczególnych 

lokalizacjach, które były realizowane z projektów zewnętrznych, z opieką nad 

systemami grzewczymi w obiektach oraz z aktywnością mieszkańców spowodowaną 

realizacją projektów w świetlicach. Wójt stwierdził, że należałoby się zastanowić nad 

sposobem funkcjonowania świetlic. Wójt uważa, że jeśli uruchomimy Centrum Usług 

Społecznych to w ramach jego prowadzenia przedstawimy propozycje organizacyjne 

związane z wykorzystaniem obecnego potencjału. Chodzi o to, że CUS nie dotyczy 

tylko funkcjonowania pomocy społecznej, ale obejmuje również działalność 

animatora usług działającego w terenie wśród mieszkańców. Na ten cel możemy 

pozyskać 2,5 mln zł, a działania podjęte w tym temacie przez GOPS są już bardzo 

zaawansowane przy wsparciu ROPS w Olsztynie.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jak pracownicy urzędu oceniają 

funkcjonowanie świetlic w naszej gminie?  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń uważa, że należałoby 

przeprowadzić analizę dotyczącą działalności i utrzymywania świetlic. Chodzi o to, 

aby sprawdzić czy niektóre świetlice są potrzebne i aby działały w taki sposób jak to 

wygląda na dzień dzisiejszy. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że to w jaki sposób funkcjonuje 

świetlica świadczy o zaangażowaniu mieszkańców danego sołectwa ich potrzeb oraz 

aktywności. Pozytywnym przykładem jest świetlica w Jankowicach, która nie ma 

opiekuna, a jak wiadomo cały czas są w niej realizowane różne projekty, programy 

oraz  zajęcia dla dzieci, młodzieży i dorosłych, z których korzystają mieszkańcy 

wszystkich sąsiednich miejscowości. Podobną sytuację zaczynamy obserwować w 
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świetlicy w Leśniewie po zawiązaniu się Koła Gospodyń Wiejskich. Ludzie coraz 

częściej i coraz chętniej spotykają się i inicjują wszelkie zajęcia dla swoich 

mieszkańców co wcześniej nie miało miejsca. To samo można powiedzieć o świetlicy 

w Solance, którą czeka przeniesienie do innego obiektu. Jeśli chodzi o Silec to 

właśnie mieszkańcy tego sołectwa zmobilizowali się i przy małym wsparciu ze strony 

gminy doprowadzają do świetności budynek, który był w opłakanym stanie. 

Zaangażowaniem i własną pracą na dzień dzisiejszy wykonują odwodnienie budynku. 

Miały miejsce spotkaniach z Panią Sołtys Solanki, Panem radnym Łastówka                        

i mieszkańcami Szczeciniaka, którzy to sami stwierdzili, że świetlica jest im 

niepotrzebna. Dlatego też podjęto decyzję dotyczącą sprzedaży lokalu, ponieważ 

nieekonomicznym jest jego utrzymywanie w momencie, gdy mieszkańcy z niego nie 

korzystają. Poza tym przy pomocy pracowników interwencyjnych remontowany jest 

lokal świetlicy w Wilczynach, który był w bardzo złym stanie. Jeśli chodzi o świetlicę 

w Bajorach to sami mieszkańcy wykonują w niej prace naprawcze i remontowe 

korzystając ze środków pochodzących z funduszu sołeckiego. Ogólnie stan lokali 

zdecydowanie się poprawił co spowodowało zwiększoną ilość wynajmu za 

odpłatnością świetlic do organizacji imprez rodzinnych i okolicznościowych.  Podczas 

konstruowania budżetu gminy na przyszły rok należy zastanowić się nad 

powiązaniem świetlic z funduszami sołeckimi. Chodzi o to, że tam gdzie mieszkańcy 

czynnie uczestniczą w podziale środków z funduszu traktują je jak swoje własne 

pieniądze co oznacza, że wydatkowane są w sposób przemyślany i na korzyść 

społeczeństwa w którym żyją.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 9 po czym przed przejściem do realizacji punktu 10 porządku 

obrad o godzinie 16.47 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 17.04.  

Podczas przerwy o godz. 16.50 posiedzenie opuścił radny Jarosław Stanicki                   

– stan 11 radnych. 

 

Ad. pkt 10.  Podjęcie uchwał w sprawach:    

10.1.  Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2020 

roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

został przekazany radnym w trybie ustawowym, a temat był szeroko omówiony 

podczas posiedzenia komisji stałych po czym otworzył dyskusję. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że do obecnego projektu 

uchwały zostały wprowadzone zapisy ujednolicające treść uchwały celem ujęcia 

takich samych sformułowań. Podczas dyskusji podczas posiedzenia komisji mówiono 

o uwzględnieniu w regulaminie kwestię dotyczącą wydawania karmy dla osób 

adoptujących nasze zwierzęta ze schroniska. Po przeanalizowaniu okazało się, że 
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gmina nie może zawierać w regulaminie zapisów wykraczających poza wymóg 

ustawowy, ponieważ zwierzęta po adopcji tracą status bezdomnych. To sprawia, że 

zapisy ustawowe nie mają wówczas zastosowania.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja 

Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIX/108/2020 Rady Gminy Srokowo                  

z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 

2020 roku, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 11 radnych jednogłośnie –                                      

11 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIX/108/2020 Rady Gminy Srokowo  z dnia 28 lutego 2020 r.                            

w sprawie Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo                    

w 2020 roku. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Wojciech Prawecki 

 11. Marek Stachurski 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1, a następnie przystąpił do realizacji pkt 10.2 

porządku obrad.  

 

 

10.2. Przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły 

Filialnej w Solance. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

również był analizowany podczas posiedzenia komisji stałych. Rada Gminy podjęła 

już uchwałę intencyjną co oznacza, że w przypadku podjęcia dzisiejszej uchwały 

zapadnie ostateczna decyzja o likwidacji Szkoły Filialnej w Solance. Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo otworzył dyskusję, a w związku z jej brakiem zamknął ją, po 

czym odczytał projekt uchwały Nr XIX/109/2020 Rady Gminy Srokowo z dnia                      

28 lutego 2020 r. w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły Filialnej                   

w Solance, a następnie poddał ją pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 11 radnych większością głosów –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIX/109/2020 Rady Gminy Srokowo  z dnia 28 lutego 2020 r.                            

w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły 

Filialnej w Solance. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.  Cezary Boroch 

 2.  Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Renata Mendala 

 9. Wojciech Prawecki 

 10. Marek Stachurski 

 

Radni głosujący „Wstrzymuję się” podjęciu uchwały: 

1. Józef Łastówka 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2, a następnie przystąpił do realizacji                           

pkt 10.3 i 10.4 porządku obrad.  

 

O godz. 17.15 obrady opuściła radna Renata Mendala – stan 10 radnych. 
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10.3.  Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2020-2024. 

10.4.  Zmiana budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik Gminy 

Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektów uchwał.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej dotyczą tylko i zmiany ogólnej wartości dochodów i wydatków 

wynikających ze zmiany budżetowej.  

Zmiany w budżecie są spowodowane  wprowadzeniem do budżetu gminy decyzją nr  

16/2020 Wojewody Warmińsko - Mazurskiego z dnia 17 lutego 2020r w sprawie 

przyznania środków w kwocie 224 zł na wydatki związane z Kartą Dużej Rodziny;   

- zwiększenie dochodów  z tytułu rozliczenia projektu realizowanego przez GOPS                  

w 2019 r. z własnych środków - złożony wniosek  o płatność na kwotę 89 576 zł.    

Wydatki dotyczą wprowadzenie zadania inwestycyjnego zakup przystanku 

autobusowego w Srokowie zgodnie z wytypowaniem Konserwatora zabytków kwota  

31 381 zł. Pozostałe zmiany dotyczą wprowadzenia środków do  projektu 

realizowanego  przez GOPS niewykorzystanych w 2019 r. - 38 503,57 zł; 

wprowadzenia po stronie wydatków na zadania zlecone Karta Dużej Rodziny 224 zł.  

Zwiększa się środki o kwotę 12191,43 zł  w dziale gospodarka gruntami                              

i nieruchomościami na zmianę sposobu użytkowania  lokalu po byłej kawiarni                       

i doposażenie. Zwiększa się środki o kwotę 5000 zł na usługi na drogach  gminnych, 

oraz kwotę 3500 zł na wydatki związane z remontami świetlic 3500 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik                        

o wyjaśnienie zapisu „zwiększa się środki o kwotę 12191,43 zł  w dziale gospodarka 

gruntami i nieruchomościami na zmianę sposobu użytkowania lokalu po byłej 

kawiarni i doposażenie”. Chodzi o wytłumaczenie na czym zmiana sposobu 

użytkowania lokalu będzie polegała, bo jak wiadomo nieruchomość ta była 

przeznaczona pod restaurację lub pub. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że dokumentacja techniczna, która 

była przygotowana na remont tego lokalu została nazwana jako „zmiana sposobu 

użytkowania” ze względu na to, że wiązało się to z uruchomieniem pełnej działalności 

gastronomicznej. Nie wie jak to było poprzednio, ale wcześniej w żadnej 

dokumentacji na ten obiekt nie figurowała tam działalność gastronomiczna. Dlatego 

też była tak opracowana dokumentacja. Wszystkie prace zostały wykonane z 

wyjątkiem prac dotyczących wyposażenia. W tej dokumentacji wrysowany był 

półokrągły bufet ze wszystkimi przyłączeniami czyli z wodą, kanalizacją, energią 

elektryczną itd.  Bez wykonania tego nie możemy uzyskać zgody na użytkowanie z 

Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego, ponieważ nie podpisze nam 

dokumentów Sanepid. Zatwierdzając tą dokumentację - zatwierdzili poszczególne 
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elementy, których nam brakuje. Stąd wystąpiła konieczność dorobienia tego przed 

przekazaniem i dopuszczeniem przez Nadzór Budowlany. Dopiero wtedy będziemy 

mogli ogłosić przetarg na dzierżawę. Po prostu nie chcą nam dopuścić do 

użytkowania lokalu jeśli wskazany element (wynikający z dokumentacji) nie będzie 

zakończony. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała kto był kierownikiem budowy przy tak dużej 

inwestycji wymagającej ścisłego trzymania się dokumentacji?  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń do pytania radnej dodał: czy ten 

półokrągły bar był w przetargu uwzględniony? Czy inwestycja była wykonana przez 

jakąś firmę czy też przez naszych pracowników? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że dokumentacja została 

wykonana przez projektanta. Jeśli chodzi o wykonawstwo to część prac była robiona 

siłami pracowników interwencyjnych, a położenie instalacji elektrycznej oraz terakoty 

i glazury zlecono firmie zewnętrznej. Pozostałe prace wykonane były przez 

pracowników zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych oraz publicznych. 

Inspektorem nadzoru nad inwestycją był Pan Adamczyk. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że Pan Adamczyk od bardzo dawna nie 

pracuje w urzędzie. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że teraz jego obowiązki przejął 

nowy Kierownik Referatu Gospodarki Terenowej i próbuje zakończyć tą inwestycję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy ktoś zdaje sobie sprawę z tego,                         

iż wstawiając tam jakąś rzecz, która stanie się wyposażeniem nieruchomym (na 

stałe) ogranicza się potencjalnego wynajmującego do użytkowania lokalu. Przecież 

komuś to może nie pasować do wystroju wnętrza lub też może to być niezgodne                  

z czyjąś koncepcją.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w tym momencie dany 

użytkownik będzie musiał wykonać ponowne uzgodnienia z Sanepidem, Strażą 

Pożarną i innymi instytucjami celem wykonania przeróbek (oczywiście po 

wcześniejszym uzgodnieniu). Tak to wygląda. Przetargi, które dotychczas były 

ogłaszane zawierały zapis dotyczący zmiany sposobu użytkowania własnym 

staraniem wynajmującego, ale to nie przejdzie, ponieważ w decyzji pozwolenia na 

budowę jesteśmy wpisani „my jako gmina”. Dlatego musimy dokończyć tą 

inwestycję, złożyć zgłoszenie w nadzorze budowlanym ze wszystkimi opiniami i 

uzgodnieniami, a po dopuszczeniu do eksploatacji dopiero możemy przekazać lokal 

do użytkowania. W świetle prawa budowlanego inwestycja jest niedokończona. Ze 

względu na  to, że pozwolenie na budowę jest ważne trzy lata, a w ciągu pięciu lat 

po rozpoczęciu inwestycji trzeba ją zakończyć więc za chwilę dojdzie do tego, że 

przedsięwzięcie to ze względu na jego niedokończenie i wszystko będziemy musieli 
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rozpoczynać od początku (chodzi o wszelkie procedury uzgodnieniowe itd.). 

Kierownik Referatu ma te prace doprowadzić do końca co jest rzeczą priorytetową.       

W innym przypadku stracimy aktualność wszystkich dokumentów, które dotychczas 

funkcjonowały.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji (dotyczącej WPF) zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIX/110/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIX/110/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 28 lutego 2020 r.                            

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                   

na lata 2020-2024. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Agnieszka Gajowniczek 

 6.  Teresa Krasucka 

 7.  Andrzej Kuriata 

 8.  Józef Łastówka 

 9.  Wojciech Prawecki 

 10. Marek Stachurski 

  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni mają pytania 

związane ze zmianami budżetu Gminy Srokowo na 2020 rok po czym otworzył 

dyskusję.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o przystanek autobusowy, a mianowicie o to, 

że podczas wcześniejszych dyskusji mówiono o postawieniu dwóch przystanków. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nigdy nie mówiono o dwóch 

przystankach. Rozmawiano o postawieniu jednego przystanku. Nawet jak składaliśmy 

zgłoszenie do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków to cały czas mówiono o 

jednym przystanku. 
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Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że istnieje możliwość, iż nie dosłyszała 

tego stwierdzenia, ale w takim razie wydatkowana kwota 31 tys. zł na zakup                        

i postawienie przystanku autobusowego jest bardzo wysoka. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że zgadza się z opinia Pani 

radnej lecz Wojewódzki Konserwator Zabytków wydał nam zezwolenie na 

postawienie przystanku w stylu secesyjnym. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że wcześniej rozmawialiśmy o kwocie                    

24 tys. zł. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wcześniej mieliśmy 

przygotowany projekt na taką kwotę, który został przedłożony u Konserwatora 

Zabytków. W rezultacie odrzucono nam dwa projekty po czym przedstawiono nam 

propozycję  postawienia przystanku secesyjnego, który kosztował aż 31 tys. zł. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy pracownicy urzędu są w stanie 

przedstawić radnym ile było ofert na wykonanie tego przystanku i w jaki sposób były 

prowadzone negocjacje z wykonawcą? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że rozpoznanie przeprowadzał 

referat i tego typu przystanek był dostępny tylko u jednego producenta. Podczas 

negocjacji cena została obniżona z niespełna 35 tys. zł bez montażu na 31 tys. zł.                 

z montażem.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że jemu też się 

wydaje, iż wcześniejsze rozmowy dotyczyły obustronnego przystanku. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jedna z wcześniejszych wersji 

posiadała obustronne  ławki na przystanku lecz nie otrzymała akceptacji ze strony 

Konserwatora. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją po odczytał projekt uchwały Nr XIX/111/2020 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na  

2020 r., a następnie poddał go pod głosowanie.   

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych większością głosów –                                      

9 gł. „za”, 1 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIX/111/2020 Rady Gminy Srokowo  z dnia 28 lutego 2020 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 
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 1.  Cezary Boroch 

 2.  Małgorzata Dwulat 

 3.  Piotr Dziadoń 

 4.  Henryk Flis 

 5.  Teresa Krasucka 

 6.  Andrzej Kuriata 

 7.  Józef Łastówka 

 8.  Wojciech Prawecki 

 9.  Marek Stachurski 

  

Radni głosujący „Przeciwko” podjęciu uchwały: 

 1.  Agnieszka Gajowniczek 

 

Lista imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.3 i 10.4, a następnie przystąpił do realizacji                     

pkt 11 porządku obrad.  

 

 
Pkt 11. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w punkcie 5 

porządku złożono zapytania, na które udzielono już odpowiedzi, a w związku                    

z tym zamknął punkt 11 po czym przeszedł do realizacji punktu 12 porządku obrad. 

Pkt 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń.  

1.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poprosił radnych o wyrażenie swojej opinii 

na temat wydzierżawienia terenów gminnych wspólnotom mieszkaniowym pod 

pojemniki na śmietniki. Wójt skłania się do wydzierżawienia gruntów za „symboliczną 

złotówkę plus Vat”, ponieważ na dzień dzisiejszy te pojemniki i tak stoją na naszym 

terenie na niedookreślonych zasadach. Pan Wójt poprosił o przedstawienie swojej 

opinii.  

Po dyskusji wspólnie ustalono, że: stawki za dzierżawę gruntów gminnych pod 

ustawienie pojemników na śmieci dla wspólnot mieszkaniowych będą zgodne                       

z wydanym zarządzeniem Wójta Gminy i wyniosą 0,52 zł plus Vat. 

2.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski poinformował, że  5 marca o godzinie 11.00 

na sali sesyjnej odbędzie się spotkanie z przedstawicielem Banku Gospodarstwa 
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Krajowego w sprawach dotyczących możliwości uzyskania preferencyjnych kredytów        

i pożyczek związanych z prowadzeniem działalności gospodarczych.  

3.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w roku bieżącym w dniu                  

27 maja przypada 30 lecie samorządu terytorialnego. Z tej okazji Pan Wójt chciałby 

wydać biuletyn z informacją dotyczącą radnych wszystkich kadencji oraz 

najważniejszymi przedsięwzięciami, które były wykonane w tym czasie.                           

W najbliższym czasie omówimy sugestie dotyczące sposobu obchodów tego święta. 

4.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w dniu 18 czerwca wystąpimy 

w roli organizatora zakończenia  Wojewódzkich Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny. 

5.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że do urzędu wpłynęło pismo od 

Starosty Kętrzyńskiego w sprawie naszych wniosków do projektu budżetu Powiatu 

Kętrzyńskiego na 2020 rok, z którego wynika, że zabezpieczono środki w wysokości 

2 036 800 zł na inwestycję drogową pod nazwą „Przebudowa drogi nr 1602N 

Lesieniec-Silec w kierunku Surwile – etap II”. Pozostałe wnioski nie zostały 

uwzględnione w budżecie z uwagi na brak dodatkowych środków finansowych. 

6.Radny Henryk Flis poprosił o uporządkowanie gałęzi i pni po drzewach, które leżą 

przy naprawianej drodze (pod lasem) w Leśniewie. Jeżdżący rolnicy skarżą się na to, 

że nie mają przejazdu na swoje pola.  

7.Radny Henryk Flis powiedział, że droga od Kaczor w kierunku Kolonii Leśniewa (tuż 

pod lasem) na samym wzniesieniu jest bardzo zniszczona i praktycznie nieprzejezdna 

na odcinku ok. 100 metrów. Radny poprosił o jej poprawienie. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że odcinek  drogi, o której mowa 

leży na terenie Lasów Państwowych. Jeśli chodzi o uporządkowanie gałęzi i innych 

pozostałości po drzewach to na dzień dzisiejszy nie ma pracowników, ale jak tylko 

pojawi się możliwość to prace porządkowe od razu zostaną wykonane.  

8.Radny Cezary Boroch zapytał czy w nowym planie zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie Srokowa (który powstanie) będzie ujęta „zieleń 

nieurządzona” przy ulicy Lipowej? Chodzi o to czy w tym miejscu będzie zmieniany 

charakter zagospodarowania terenu? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że raz na cztery lata Wójt ma 

obowiązek przedłożyć Radzie Gminy analizę aktualność studium uwarunkowań do 

planu zagospodarowania przestrzennego. Pojawiła się szansa na uzyskanie 

dofinansowania (56 tys. zł) na realizację projektu związanego z prowadzeniem 

konsultacji społecznych w zakresie gospodarowania przestrzennego. Chcemy te 

środki wykorzystać m.in. na przeprowadzenie analizy studium uwarunkowań co jest 

pierwszym dokumentem przed przystąpieniem do opracowywania miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego. Analiza będzie wykonana w roku 
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bieżącym, a w jej treści chcemy zawrzeć zapis o konieczności dokonania zmian 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego poszczególnych 

miejscowości. Zmiany, które będą ujęte dotyczą m.in. likwidacji rozwiązań 

komunikacyjnych dotyczących obwodnicy Srokowa w części południowej; 

umieszczenie w planach budownictwa wielorodzinnego oraz uporządkowanie tzw. 

„zieleni nieurządzonej”. Na chwilę obecną musimy myśleć o kwestii zabezpieczenia 

cmentarza komunalnego, ponieważ za kilka lat może nie być miejsca na cmentarzu. 

Dlatego też należy zastanowić się nad powiększeniem jego terenu.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszych 

wolnych wniosków, informacji oraz oświadczań zamknął punkt 12 po czym przeszedł 

do realizacji punktu 13 porządku obrad. 

 
 

Pkt 13. 

Zakończenie obrad XIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XIX sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 18.30  zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 35  stron i 15 załączników. 

 

 
 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 
 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 
 
 

 


